

國立政治大學圖書資訊與檔案學研究所 徵聘專任教師公告

壹、學術專長：

- 一.具國內外圖書資訊學、檔案與歷史、資料科學、人工智慧、資訊工程、資訊管理或出版與傳播等相關領域博士學位者，優先考慮兼具人文社會科學與資訊科技跨域專長之人才。
- 二.能開設資訊檢索、程式設計、數位典藏應用、檔案技術服務等相關課程之一，具中英文教學能力尤佳。

貳、應徵資格：

- 一.尚未領有教師證書者，將依教育部「專科以上學校教師資格審定辦法」之規定，辦理教師資格審查。
- 二.新聘教師應徵截止日前5年內，具有經審查並正式出版之論文至少2篇(須檢附期刊同儕審查證明)，或經審查正式出版之專門著作。

參、名額：1名

肆、檢具文件：(紙本及電子檔/掃描檔)

- 一.徵聘教師基本資料表一份(格式如附件)，請先將word檔email至 cswu@nccu.edu.tw。
 - 二.博士學位證書影本(國外學歷須經駐外單位驗證)。尚未取得博士學位證書者，請檢附臨時學位證明或論文口試通過證明，且須於起聘日前取得博士學位。
 - 三.博士班成績單影本(國外大學成績單須經駐外單位驗證)或教師證書影本。
 - 四.博士論文及相關著作一式二份(未領有教師證書者請提供四份)。
 - 五.學術著作目錄。
 - 六.可授課課程3-5門(含課程內容與教學大綱)，需符合本所碩、博士班課程規劃。
 - 七.推薦函一封。
- ※以上資料請提供電子檔(隨身碟)一併郵寄。

伍、初審通過者，將另行通知至本所面談及學術演講，旅費自理。

陸、申請截止日期：115年8月31日(郵戳為憑)。

柒、起聘日期：116年2月1日。

捌、郵寄地址：

116臺北市文山區指南路二段 64號

國立政治大學圖書資訊與檔案學研究所 吳傳萱助教 收
請於信封上註明「應徵專任教師」

玖、聯絡人：吳傳萱助教

電話：02-29393091轉62952 傳真：02-29384704

E-mail: cswu@nccu.edu.tw

Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies, National Chengchi University, Taipei, Taiwan

One open position for full-time faculty

I. Academic Qualifications

1. Professional specialization in Library Information, Archival Studies & History, Data Science, Artificial Intelligence, Computer Science & Information Engineering, Information Management, Publishing Science & Communication, or closely related fields. Preference will be given to candidates with interdisciplinary expertise spanning both the Humanities & Social Sciences and Information Technology.
2. Applicants who are qualified to teach one or more of the following core courses and who possess strong communication skills in both Chinese and English are preferred: Information Retrieval, Programming, Digital Archiving Applications, or Archival Technical Services.

II. Teacher Qualification Required:

1. Dealing with Teacher Qualification in accordance with “Accreditation Regulations Governing Teacher Qualifications at Institutions of Higher Education” by Ministry of Education.
2. Applicants should submit documents (1 of 2 below):
 - (1) Two published papers with publication evaluation comments in last five years
 - (2) One published book with publication evaluation & publishing certificate in last five years

III. Number of open position: 1

IV. Required Application Documents: (also mailing hard copies and E-file in USB as well)

1. Curriculum Vitae (please download from our website: <https://ncculias.nccu.edu.tw>, please save this document in word (*.doc), and emailing to cswu@nccu.edu.tw with the subject of “Application for full-time faculty [Your name]”)
2. A copy of Ph.D. diploma. (Foreign academic certificates must be verified by R.O.C. (Taiwan) overseas offices) **If the diploma is not yet available, please submit a provisional degree certificate or proof of passing the oral defense. The Ph.D. degree must be obtained before the date of appointment.**
3. A copy of official transcripts from doctoral studies or teacher’s certificate (Foreign transcripts must be verified by R.O.C. (Taiwan) overseas offices)
4. Duplicate of doctoral dissertation and related publications (Without teacher qualifications, please submit quadruplicate of doctoral dissertation and related publications)
5. Publication List
6. 3-5 proposed courses (including course descriptions and syllabus) that align with the curriculum of our Master’s and Doctoral programs
7. One Recommendation Letters

V. After going through the first trial stage, candidates will be invited to have an interview and to deliver an academic speech (at candidates’ own expense).

VI. Deadline: **August 31, 2026** (postmark date)

VII. The appointment is anticipated to begin from **February 1, 2027**

VIII. Mailing Address:

Graduate Institute of Library, Information and Archival Studies
National Chengchi University,
No. 64, Sec. 2, ZhiNan Rd., Wenshan Dist., Taipei City 116, Taiwan(R.O.C)

Attention: “APPLICATION FOR FULL-TIME FACULTY” must be noted on the envelope

VX. For further information, please contact Ms. Chuan-Hsuan Wu at

Tel: 886-2-29393091 ext. 62952 Fax: 886-2-29384704 E-mail: cswu@nccu.edu.tw
Website: <https://ncculias.nccu.edu.tw>